

## REFERAT

MØDE I:	Skolebestyrelsen	DATO: 20.02.2024
MØDESTED:	Personalerummet	KLOKKEN: 17.30
EMNE:	Skolebestyrelsen	SAGSNR.: 14/6108
DELTAGERE:	Kristine Adler-Nissen, Sara Nielsen, Kaj Pedersen, Ken Kuwashima, Laura Elisberg, , Jesper Samson, Charlotte Hansen, Karina Kokholm, Thor Buur, Christine Rasmussen, Mads Vinterby, Nadja Budtz	MØDENR: 2
AFBUD:	Dorit Wahl-Brink, Nina Diemar	ORDSTYRER:
SUPPELANTER:		REFERENT: KEN
ANDRE:		MØDELEDER: SARA
FRAVÆRENDE:		SERVERING: SARA
BEMÆRKNINGER TIL MØDET:		FORBERED: LÆS DAGSORDEN OG BILAG

*Kursiv: kommentarer fra SB. Ikke kursiv: generelt eller kommentarer fra skoleledelse*

### Faste punkter, Indledning

#### 1. Bemærkninger til referat af møde nr. 1

Ingen bemærkninger

#### 2. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

#### 3. Meddelelser: 20 min

##### a) Elevrådsrepræsentanter

Der har været undersøgelse af Undervisningsmiljøvurderingen og drøftet det i elevrådet.

Der vil være et projekt omkring at lave en film angående gårdvagter.

##### b) Formanden

Ingen meddelelser

##### c) Skoleledelsen, herunder områdeleder

Der var skolemøde med lærerne om ordensreglerne og plan for implementering af reglerne som går helt i gang uge 10

Der er en del hærværk på toiletterne. Fredag før vinterferien var det smadret og blev lavet i vinterferien og mandag efter vinterferien blev det så smadret igen.

Det har været drøftet hvordan vi kan få det stoppet.

Der har også været stort hærværk på det nye ventilationsanlæg oppe på taget, som ikke engang er taget i brug endnu pga. at der skal justeres i CTS systemet for at kunne styre det.

Klassedannelse er færdig og tilbud om SFO er sendt ud. Der har været 10 henvendelser på ønske om at skifte SFO. Dette har kunne lade sig gøre for nogen af dem ved at bytte rundt. Dog ikke for alle, med baggrund for at det stadig er taget i betragtning at klasserne skal være afbalanceret ift antal piger og drenge, fordeling af børn der har særlige udfordringer, relationer fra børnehaven samt også at søskende kriterier stadig er første prioritet.

##### c.1 Elev til- og afgang

Ingen bemærkninger  
c.2 SFO til- og afgang, personale  
Ingen bemærkninger

d) Medarbejdere

d) Nyt fra kommunalbestyrelsen

Klassedannelser er vigtige. Der skal være den hel rigtige balance. Men ift. klassedannelser så har de nye skoledistrikter være med os. De står måske deres prøve næste år. Fordi der kommer nok en stor årgang. Der har evt. været nogle udfordringer ift prognoser, men når man kigger ud i fremtiden er der måske små årgange. Det bliver nok ude omkring Skelgårdsskolen hvor det bliver svært.

Forældretilfredshedsundersøgelsen. SFOerne klare sig bedre end landsgennemsnittet, men skolerne klarer sig desværre under. Også dårligere end sidste undersøgelse. Der er noget på færre på Skelgårdsskolen, så der vil være en snak med ledelsen for at drøfte hvad de kan gøre for at understøtte udviklingen. Handleplan på Skottegårdsskolen. Kastrupgårdsskolen og resterende skoler under landsplan.

ift. SFO er der nogle af SFOérne vi vil se handleplan på.

1,5 mill. Som supportere autensrapporten ved de tre skoler. Der tildeles penge ift. ansøgning. Så det kommer an på ansøgningen. Dvs. ikke fordelt lige, men tildeles ift. ansøgningerne.

Andre

Ingen andre

Mads gik fra mødet kl. 19.11

## **Punkter til Behandling:**

### **Behandling og orientering**

#### **4.a Godkendelse af budget 2024, herunder regnskab for 2023 V. Kaj. Bilag 30 (punktet taget som det første på mødet kl. 17:30)**

Administrative leder Annette Knuppel fremlagde budget 2023 og budget 2024.

2023 budget i balance. Ved åben skole er der en del penge tilbage, hvilket har været fordi der har været ca. 1000kr til hver klasse, men ikke alle har ansøgt og nogle har fået afslag hvor det var over 1000 kr. For budget 2024 har vi nu meldt ud til personalet at vi gerne ser de ansøger, også over 1000kr, for at få pengene i spil.

*AV, licenser udgifter ser høj ud. Ser man på det? er det fx faglige platforme?*

Størstedelen af de penge er kopi licenser og ikke faglige portaler, dog er grammatik betalt ved denne.

*Det virker som mange penge. Særligt ift. kopier. 300kr pr elev*

Det er ikke noget vi har indflydelse på det er elevtalsbestemt.

Budgetterne kan ikke ændres, da det er fastlagt oppefra. I praksis skal vi holde den samlede ramme så man kan godt have overforbrug et sted og underforbrug et andet sted. Dog kunne vi godt tænke os selv at kunne ændre budgettet, indenfor rammen, så det gav et tydeligere billede af hvad vi som skole prioritere.

Mht. lejrskoler er det i kommunalbestyrelsen besluttet at udgifterne til lejrskole/solkoloni stiger for alle skoler jf. 2024 kommunalbudgettet og de besparelse der var i det.

Det betyder at de planlagte lejrskoler vil blive en del dyrere.

Det er kommunalt bestemt at alle elever i deres skoletid skal være afsted på lejrskole to gange. Som budgettet ser ud vil to gange lejrskole blive 53,860kr dyrere end tidligere beregnet. Dette kun hvis der sendes elever afsted to gange på deres skolegang. Dette uden at tænke det planlagte 6. klassernes intro/teambuilding.

Intentionen er at de fremadrettet skal være 4. klasser og 8. klasser der tager på lejrstur, men også at have 6. klasser med noget intro/teambuilding. Dog skal pengene så findes et andet sted.

Lige nu får hver klasse også 5000kr fra elevfonden som er til ekskursioner o. lign når de er på lejrskole. Sidste år fik 8. klasserne også suppleret fra budgettet. Ca. 2000kr mere pr. klasse for at få det til at køre rundt.

*I SB er der et princip ift. lejrskoler, så det skal vel ændres hvis det skal være.*

Ændringen er ift. de tanker omkring hele skoleudviklingen med to faser. Men ja, der skal kigges på princippet. Men skal det bremses ift princippet, så skal det i SB.

Der vil ikke være råd til at sende eleverne afsted efter de gamle principper.

*Princippet passer egentlig udover årgangene ikke er dem der planlægges med?*

*Man vil stadigvæk kunne overholdes styrelsesvedtægten og sende eleverne afsted to gange.*

*Har man i kommunalbestyrelsen tænkt på hvad det ville betyde for skolerne?*

*Forslaget var at maden udgik, og det blev til en stigning af betalingen. Man kan stadigvæk sende to klasser afsted hvor det i 2025 næsten vil gå op.*

*Det der kunne være interessant for SB ville være om der er nogen fag der ikke har fået det de tænkte de skulle bruge!?*

Det er meget afstemt. Fx har madkundskab fået flere penge fordi der skulle være valghold.

Vil det ikke være en god idé at prioritere noget fra bufferen til 6.klassernes intro/teambuilding?

*Er vand noget der afspejler sig som stor udgift? Toilettepapir osv.*

Det er ikke skolen som administrerer de kontoer det er center for klima, by ...

*Kurser? Er der mange ønsker og er der brug for mere ift. budgettet.*

Det er først lige sendt ud til personalet i går og engang imellem er det ikke kun budgettet der afgør det. Det er også tid.

Der bruges mange penge på AV-udstyr, såsom reparationer, adaptere.

*SB er enige om, at det er noget rod at skolerne selv kan om budgetterne budgetposterne selv.*

Budgettet tilrettes så det afspejler lejrskoleudgifterne og tages op på næste SB møde.

#### **4.b Valg til skolebestyrelsen, hvor tre pladser er på valg. Bilag 30 min v. Sara og Kaj**

Der skal vælges 3 forældrerepræsentanter (4 års periode) samt to suppleanter (2 års periode). Thor, Dorit og Nadja er på valg hvorved Dorit og Thor ikke genopstiller.

Proceduren gennemgået og tilrettet i SB som sendes ud til alle skolens forældre start marts.

#### **4.c 3. behandling af princip for trivselshandleplaner. Bilag 15 min – kommer senere fra Kristine**

Godkendt

#### **4.d Brugertilfredshedsundersøgelse. Bilag 15 min**

SB drøftede brugerundersøgelsen.

SB undre sig over man ikke kunne se resultaterne for hver enkelt skole. Tilfredshed med skolens indsats mod mobning hvor 23% står som utilfredse! Men siger ikke noget om hvor Pileskolen fx ligger i det!?

SFOérne

#### **4.e Orientering om implementering af nye ordensregler. 10 min**

Er i gang med at få det rullet ud. Ikke alle klasser er blevet introduceret, men næsten alle. Det var på teamkoordinatormøde i dag og der vil være elev plakat konkurrence uge 10. Der bestilles artefakter som sættes op på udvalgte steder.

Hvordan med cykelparkeringerne. Kan man mærke en forskel?

Man kan godt se at der er mere plads. Men vi får at se hvordan der bliver.

#### **4.f. Status på proces om skoleudvikling – 2 faser og ny overbygning. 15 min**

Der vil være en udvikling ift. at arbejde og udvikle projekter. Vi kunne godt tænke os at have intro/teambuilding for 6. klasserne, men det økonomiske kan måske være en udfordring. Vi får at se ift. budgettet ved næste SB møde.

5.. klassers afslutning.

Kigger på om man kan skemastrukturerer således at der er mulighed for holddeling og samarbejde på tværs. Måske delt op i årgangen, alt efter hvad der skemamæssigt kan lade sig gøre. Det kræver måske også nogle nye måder ift. lærer klubpædagog samarbejdet. At de fx indgå på en anden måde i undervisningen fx i projekter hvor deres kompetencer kommer bedre i spil.

*Ved man et tidsperspektiv om hvornår man ved om lærerne skal fortsætte i klassen eller ej?*

Ledelsen har haft MUS med medarbejderne og skal samle op på hvad medarbejderne ønsker og derfra arbejder hen imod fagfordeling hen i marts og april.

*Der er måske nogle klassetrin der er lidt mere udsatte end andre, så det kan være frustrerende for dem*

Vi bestræber os på at kunne melde det ud tidligere end vi plejer.

Vi bliver nødt til at kigge på det store puslespil til at starte med.

*Kommunikationen omkring det her? Der er en del forældre der gerne vil vide hvad de kan se frem til. Mere kunne melde løbende ud ift. processen og hvad status er.*

Der skal nok være en fast firkant i nyhedsbrevet om status og proces og nok også lidt oftere.

*Der er indkaldt til møde for alle 6. klasserne om digital dannelse. Der vil måske være lidt spørgsmål fra forældre om status på processen. Det ser Kaj på*

#### **4. g. Elevernes undervisningsmiljøundersøgelse og vurdering. V. Kaj 2 Bilag på vej. 20 min.**

Punktet udsættes til næste møde. Her vil Casper som har været med i processen omkring udarbejdelsen sammen med elevrådet, være med til SB mødet og fremlægge den.

#### **4.h. Modernisering- og trivselspulje budget. Bilag kommer senere v. Kaj 15 min.**

Liste med ønsker fremlagt. Hvor ledelsen har prioriteret ønskerne.

Der er ansøgt i den centrale inventarpulje (autenspulje), stole der kan hæve sænke, hvor der også er beskrevet at vi prioriterer egne midler til andre udviklingsmuligheder. Så derfor kan vi ikke helt se om moderniseringspulje listen holder endnu. Noget af det kræver også byggetilladelser.

Domegården prioriteres til udskolings borde og bænke.

Så alt i alt er den ikke helt færdigprioriteret.

**Evt.**

#### **Lukket møde -**

#### **Faste punkter, afslutning/formanden**

- Forældre henvendelser

Kommende møder:

Punkter til fremtidige møder:

- Budget 2024 med tilrettet lejrskole udgifter
- Elevernes undervisningsmiljøundersøgelse og vurdering. Med Casper
- Bevægelse i undervisningen (Kristine)
- Principper
- Elevrådet – kobling mellem SB og elevråd. (Dorit)
- Madordning (Kaj)

**Aftaler om forplejning ved næste møde d. 21.03.24 Nadja**

**Mødet slut kl. 20:50**